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 Tárgy: szakosított szociális intézmény átvétele  

 

 

Tisztelt Képviselı-testület! 
 

A Békés Megyei Intézményfenntartó Központ vezetıje a mellékelt levelében a Dévaványán 
mőködı szakosított szociális intézményegység átvételére, fenntartására vonatkozóan 
önkormányzatunk véleményét kéri.  
 
A levélben írtak szerint a vélemény elızetesen döntés elıkészítéshez kerül kikérésre arra az 
esetre, ha a Békés Megyei Intézményfenntartó Központhoz a Békés Megyei Önkormányzattól 
átkerült intézmények érintett önkormányzatokhoz történı átvételét jogszabály lehetıvé tenné, 
esetleg elıírná.  
 
Az érintett intézményegység a Széchenyi úton mőködı Borostyánkert Szakosított Szociális 
Otthon, melyre vonatkozóan elızetes nyilatkozatot kell adnunk. Az intézményegység 
korábban, az önkormányzat megalakulásakor a korábbi tanácstól jogutódlással 
önkormányzatunkhoz került, de már az elsı önkormányzati ciklusban felmerült, hogy az 
ellátottak nagy többsége nem dévaványai a gondozottak beutalása is megyei döntési 
kompetencia, ugyanakkor a mőködtetés többlet költségeihez a normatíván túl sem a megye, 
sem más települések nem járultak hozzá, ezért az intézményegységet célszerő átadni a megyei 
önkormányzat részére.  
Az átadásra egy ideiglenesen mőködı munkacsoport elızetes vizsgálata alapján 1992-ben 
megszületett a döntés és az akkor még önállóan gazdálkodó intézmény átkerült Békés Megye 
Önkormányzata fenntartásába, ahol különbözı integrációs folyamatok után 2001. december 
31-ig volt.  
 
Úgy vélem a két évtizeddel ezelıtti helyzet csak annyiban változott, hogy a megyei 
önkormányzati fenntartó helyett állami intézményfenntartó központ vette át a feladatot, de a 
gondozottak összetétele az intézménybe történı elhelyezése, a normatíván felüli források 
biztosítása, az esetleges fejlesztések önereje miatt a helyi önkormányzati fenntartásba történı 
átvételnek racionális indoka nincs.  
 
Az intézményi ingatlanok részben a mi tulajdonunkban vannak, a feladatot nem mi látjuk el, 
emiatt az új önkormányzati törvény rendelkezéseibıl adódóan ezt a vagyoni részt az állam 
térítés nélkül átveszi, amit tudomásul kell vennünk.  
 
Az a javaslatom, hogy elızetes nyilatkozatunkat úgy adjuk meg, hogy amennyiben a 
jogszabályok lehetıvé tennék az intézményegység fenntartásának átvételét, azzal nem élnénk. 
Ha jogszabály esetleg elıírná az átvételt, az más helyzet, hiszen abban az esetben a jogszabály 
végrehajtása számunkra kötelezı lenne, így át kellene az intézményegységet vennünk.  
 
Kérem a Tisztelt Képviselı-testületet a javaslatom megvitatására és elfogadására. 
 
Dévaványa, 2012. március 23. 

Pap Tibor 
polgármester  



Határozati javaslat: 
…./2012.(III.29.) Kt. hat. 
 
Dévaványa Város Önkormányzat Képviselı-testülete a Békés Megyei Intézményfenntartó 
Központ által Dévaványán mőkötetett szociális intézményegység fenntartásával kapcsolatosan 
elızetesen úgy nyilatkozik, hogy amennyiben azt jogszabályok lehetıvé tennék, akkor sem 
kíván élni a fenntartás, mőködtetés átvételével.  
Amennyiben esetleg jogszabályok a kötelezı átvételt elıírnák, abban az esetben jogszabály 
követı módon természetesen a feladatot ellátná.  
 
A képviselı-testület megbízza a polgármestert, hogy a testület döntésérıl a Békés Megyei 
Intézményfenntartó Központ vezetıjét tájékoztassa.  
 
Felelıs:  Pap Tibor polgármester 
Határidı:  2012. március 30.  
 


